
Vyjádření:  
 

Začátkem bych chtěl zdůraznit, že mě osobně včerejší situace na valné hromadě velice mrzí. 

Řádnému uspořádání valné hromady věnovalo bývalé vedení spousty času a energie. Nicméně stalo 
se. 

Jako poučení z této nešťastné situace jsme se již dohodli, že paní Hrabalová všechny oddíly, které v 
pořádku dokumenty neměly, v následujícím období osloví a pokud budou potřebovat, pomůže jim 
dát vše do pořádku. 

Pro posouzení celé situace je nutné se vrátit v čase trochu zpět. Stávající vedení OFS Kolín bylo v 
rámci předvolebního boje koncem roku 2020 fevolucí, konkrétně panem Škopkem v otevřeném 
dopise, nepěkně napadeno, že předchozí valné hromady OFS Kolín neproběhly podle stanov. Tedy, že 

jsou neplatné. Protože mandáty delegátů poslední valné hromady nebyly platné.  

Reakcí pana Paříka bylo, že o platnosti mandátu rozhodovala valná hromada na návrh mandátové 

komise, kterou sama valná hromada zvolila. Tedy nikoliv stávající vedení OFS.  

Nicméně závěr, který z této výměny názorů vyplynul, byl zcela jasný. Valná hromada OFS Kolín v roce 
2021 musí formálně proběhnout naprosto v souladu s právem a v souladu s platnými stanovami OFS 

Kolín. Tedy musím kategoricky odmítnout slova pana Škopka, která zazněla na volební hromadě, že 
to, co se děje při prezenci je důsledek jeho kandidatury na předsedu. Byl to důsledek obav, aby se 

jednak neopakovala nařčení, že valná hromada proběhla chybně a jednak splnění požadavků Národní 
sportovní agentury, která veřejně deklarovala, že „až pětadvacet procent dotace může být Fotbalové 
asociaci ČR dodatečně odebráno, pokud by zejména v rámci průběhu voleb do regionálních 

fotbalových orgánů nebyly dodrženy konkrétní předepsané podmínky“.  

I proto byl dán kolínským oddílům dostatečný čas, aby jednak mohly doplnit chybějící dokumenty do 
Sbírky listin (stanovy, zápisy z volebních valných hromad oddílů), případně, aby mohly udělit plné 

moci, a jednak aby mohly zřídit členství ve FAČR všem statutárním zástupcům a členům kontrolní 
komise. Případně mohly odstranit jakékoliv jiné formální nedostatky na straně oddílů. Ve spolupráci 

stávajícího vedení OFS s fevolucí vznikl dokument s požadavky na oddíly k účasti na valné hromadě. 
Dne 22. 3. 2021 byl publikován na úřední desce OFS Kolín a oddílům byl i stejný den zaslán e-mailem. 
Ve spolupráci stávajícího vedení OFS s fevolucí bylo dopředu dohodnuto, kdo bude řídit valnou 

hromadu a personální složení jednotlivých komisí – mandátové, volební a návrhové.  

Na valné hromadě samotné. V souladu se stanovami OFS prováděly prezenci osoby pověřené 
sekretariátem. Ohledně statutárních zástupců dostaly osoby provádějící prezentaci pokyn, aby Lex 

Covid – tj. zákon 191/2020, o některých opatřeních ke zmírnění dopadů epidemie koronaviru, který 
mj. prodlužoval platnost mandátu statutárním zástupcům oddílů posuzovaly takto. Mandáty, které 

vypršely po 12. 3. 2020, kdy začal platit nouzový stav, byly v souladu s tímto zákonem, musí být brány 
jako platné ke dni konání valné hromady. To lze chápat jako velice vstřícný krok k oddílům, protože 
výklad tohoto zákona byl nejasný a byly prezentovány názory, že takové mandáty mají platnost jen 

do konce roku 2020.  

Negativní testy na Covid měly všechny osoby v pořádku. Delegátům oddílů, které měly dokumenty v 
pořádku, byl umožněn vstup na valnou hromadu. Delegátům, kteří měli nějaké nedostatky, bylo 

slušně vysvětleno, které dokumenty jim chybí, proč nesplňují podmínky účasti na valné hromadě. Ve 
všech případech se jednalo o zásadní pochybení – vypršení mandátu statutárního zástupce, absence 

základních dokumentů či skutečnost, že někteří členové statutárních orgánů či kontrolní komise 
nebyli členy FAČR. Někteří delegáti se pro chybějící dokumenty vrátili, byli prověřeni a následně 
úspěšně prošli kontrolou. Někteří bohužel nikoliv. 

 



Co považuji za naprosto skandální, bylo podvodné jednání zástupce Cerhenic Aleše Koblihy, který byl 
zároveň uchazečem za fevoluci na člena výkonného výboru. Paní Hrabalové z OFS se nejprve 

telefonicky ozval Ing. Jakub Žert, statutární zástupce Sokola Cerhenice,  že byly při registraci jako 
člena FAČR zneužity a zfalšovány některé jeho osobní údaje s tím, že on s registrací za člena FAČR 

nesouhlasil, tento nesouhlas s registrací výslovně panu Koblihovi sdělil, a přesto jím byl zaregistrován 
a bylo uhrazeno jeho členství. Pan Žert tyto informace zaslal i e-mailem s žádostí o prověření 
takového podvodného jednání. Jelikož byla tato registrace pana Žerta za člena byla zjevně podvodná, 

nesplňovaly Cerhenice podmínku uvedenou v čl. 15 odst. 5 Stanov OFS Kolín – „Jako delegát Valné 
hromady nebude připuštěna osoba vyslaná tím členským klubem, jehož statutární nebo kontrolní 
orgán nebude složen bezvýjimečně z členů Asociace“. Proto jim nebyla umožněna účast na valné 

hromadě. Podobně tomu tak bylo u oddílů Sokol Zásmuky a SK Krakovany, chybělo jim členství FAČR. 
V případě Krakovan u členky kontrolního orgánu, v případě Zásmuk, jak statutárního, tak kontrolního 

orgánu. U těchto oddílů zřejmě k žádnému podvodu nedošlo.  

U ostatních oddílů: 

Sokol Radovesnice II, z.s. vypršel mandát statutárního zástupce pana Josefa Havrdy a na místě nebyl 

doložen zápis z VH, který by doložil validitu aktuálního statutárního zástupce. Podle stanov TJ Sokol 
Radovesnice ve Sbírce listin příslušného soudu je funkční období statutárního zástupce oddílu 4 roky. 

Poslední valná hromada klubu se konala podle Sbírky listin dne 21.2.2015. Mandát statutárního 
zástupce tedy vypršel ke dni 21.2.2019.  

TJ Tři Dvory z.s. chyběly stanovy oddílu ve Sbírce listin, a z toho plynula nemožnost ověření platného 

mandátu statutárního zástupce, tedy nebylo možné ověřit platnost mandátu k účasti na valné 
hromadě OFS Kolín pana Zdeňka Kukala. V tomto případě je nutné podotknout, že podle nového 
občanského zákoníku zák. 89/2012 spolky, které byly založeny jako občanská sdružení, měly 

povinnost do 1. 1. 2017 povinnost upravit své stanovy, aby odpovídaly občanskému zákoníku, a 
doplnit údaje do rejstříku spolků. Nesplnění této povinnosti je porušením zákona a takový spolek by 

měl být podle ustanovení nového občanského zákoníku zlikvidován. 

SK Žiželice o.s. - statutárnímu zástupci panu Václavu Kuncovi vypršel mandát 15.1.2020 a na místě 
nebyl doložen platný zápis z valné hromady. Podle aktuálních platných stanov SK Žiželice o.s. je 

funkční období 4 roky a poslední valná hromada proběhla 15.1.2016. Proto mandát delegáta nebyl 
platný a zástupce oddílu nemohl být na valnou hromadu vpuštěn.  

Usnesení mandátové komise, které bylo jejími všemi třemi členy schváleno, následně schválila valná 

hromada více než 40 hlasy.  

Námitka pana Jaroslava Vedrala, který chtěl hlasovat o připuštění těchto oddílů, byla shledána ze 

strany předsedající paní Hrabalové jako jednání, které by mohlo vyvolat stav rozporu s platnými 
Stanovami, platným Občanským zákoníkem, a proto nebylo umožněno. Nechat valnou hromadu 
hlasovat o „odsouhlasení“ podvodného jednání, o nesplnění taxativních podmínek účasti na valné 

hromadě uvedených ve stanovách by skutečně nebylo správné.  

Ohledně věty pana Zdeňka Hejduka do usnesení: „Klubům, o kterých mandátová komise rozhodla, že 

jejich zmocnění je neplatné, nebylo umožněno vznést proti tomuto rozhodnutí námitku a této 
námitce valná hromada nemohla hlasovat. A to ovlivnilo výsledek valné hromady.“.   

Nerozumím, co touto větou chtěl pan Hejduk říci. Mandátová komise na svém jednání jednomyslně 

všemi členy potvrdila důvody nepřipuštění oddílů. Tyto důvody mandátová komise shledala jako 
naprosto nesporné, dokonce se v jednom případě jednalo o systematické podvodné jednání jednoho 
z kandidátů za fevoluci, v jejichž barvách pan Hejduk též vystupuje.  

Valná hromada schválila usnesení mandátové komise a shledala valnou hromadu usnášeníschopnou.  

Podle zástupců fevoluce mělo být hlasováno valnou hromadou o schválení účasti takových oddílů na 

valné hromadě? Tedy mělo být hlasováno o schválení zjevného podvodu, o nesplnění základních 



podmínek účasti? Takový požadavek je podle jednak mého názoru nehorázný a jednak by tím byly 
popřeny veškeré principy čestnosti a férovosti, ke kterým se fevoluce hlásí. Ale možná se pletu, třeba 

šlo o úplně něco jiného.  

Kdyby takovým oddílům byla umožněna účast, což věřím, že by všichni slušní zástupci na valné 

hromadě nepřipustili, potom by teprve byl ovlivněn výsledek valné hromady.  

Ing. David Hybeš, 
předseda Mandátové komise Valné hromady OFS Kolín 


